
K výročí
Radost z toho, že před 80 

lety skončila druhá světová 
válka a přišel mír, je náleži-
tě pochroumána válkou na 
Ukrajině. 

Pod pláštíkem zničení 
nacismu v sousední zemi 
neváhá ruský státník oběto-
vat statisíce lidských životů 
své země. Jak slavit, když je 
útočníkem náš dřívější osvo-
boditel? Většina politiků pro-
to raději nahradí slovo oslavy 
slovem připomenutí si konce 
druhé světové. 

Nelze se jim divit. Jinak by 
museli oslavovat tehdejšího 
ruského vojáka a zatracovat 
dnešního ruského vojáka.  

Z odpovědí na anketní otáz-
ku (viz str. 7-9), jak oslavit/
připomenout výročí, mě zau-
jala slova exprimátorky, kte-
rá vzpomenula na obyčejné 
lidi donucené vzít kufr a jít… 
a slova šéfredaktora Českého 
rozhlasu Plus a dlouholeté-
ho zpravodaje v Ruska, který 
nás vyzval, abychom se zaje-
li podívat na Ukrajinu a pro-
mluvili si tam s lidmi. 

Rádobyrady udílené obrán-
cům, proklamace čině-
né z tepla domova bezpeč-
ně vzdáleného a výkřiky o 
vystoupení z EU a NATO jsou 
jen plácáním, které mají při-
táhnout voliče.

 Petr Klukan

Sloupek

NADĚJOV (kra) – Po kapli sv. 
Floriána mají v Nadějově od 
soboty další dominantu. 
Za účasti 14 hasičských sborů 

z okolních obcí včetně prezi-
dia a více než stovky lidí v obci 
slavnostně otevřeli vesměs 
svépomocí vystavěnou hasič-
skou zbrojnici. 

Objekt se nachází v těsném 
sousedství kaple. V sobotu 
odpoledne se k nové hasičárně 
šlo průvodem přes náves, kde 
proběhlo svěcení i slavnostní 
otevření a zároveň došlo i na 
vyznamenání členů hasičské-
ho sboru.

Nadějovský sbor má přibližně 
70 členů a nové zázemí potře-
boval jako sůl. 

Vyrostlo prakticky na stej-
ném místě. Obec i hasiči opa-
kovaně na výstavbu žádali o 
poskytnutí dotace, ale úspěšní 
nebyli.

Proto se vedení obecního 
úřadu rozhodlo stavbu zafi-
nancovat kompletně ze svého 
rozpočtu. 

Stavební práce ale neprová-
děla firma, ale většinu z nich 
realizovali hasiči a další dob-
rovolníci svépomocí. 

„Máme zázemí nejen pro 
technické vybavení hasičů, ale 
i pro komunální techniku obec-
ního úřadu. Její počet stoupal 

a stávající stav byl neudržitel-
ný. Sekačky jsme měli různě 
po kontejnerech a nebo i po 
domácnostech. Prim prostoro-
vě hrají hasiči. Obec má tady 
menší garáž,“ vysvětlil veli-
tel Sboru a jednotky  dobro-
volných hasičů v Nadějově a 
zároveň obecní zastupitel Jiří 
Kašík. 

Hasičárna za zhruba 5,5 
milionu korun se začala budo-
vat koncem května před  dvě-
ma lety.  

Dokončovací práce probíha-
ly do poslední chvíle. 

„Řadu věcí jsme si dělali své-
pomocí. Odborné firmy byly jen 
na krovy, střechu, okna. Zkrát-
ka tam, kde jejich zapojení bylo 
nezbytné,“ vysvětlil k tomu 
velitel nadějovských dobro-
volných hasičů.  

Původní hasičská zbrojnice 
vystavěná kolem roku 1955 
byla už po desítkách let ve 
špatném technickém stavu.

„Stavěla se v akci Z.  Rozjíždě-
ly se stropy, praskaly podlahy. 
I kvůli havarijnímu stavu už 
jsme nechtěli čekat na dota-
ci. V budoucnosti bychom na 
ni dosáhli, ale už to nesneslo 
odkladu,“ zmínil Kašík s tím, 
že manažerem výstavby byl 
starosta obce Karel Klíma.     HASIČÁRNA v Nadějově poskytuje zázemí nejen místním členům dobrovolného sboru a jeho vybavení, ale také obecní technice. Stavba trvala 

dva roky a stála zhruba 5,5 milionu korun.  Foto: David Kratochvíl

Hasiči mají nové zázemí, 
na dotaci už čekat nechtěli

Řidič v Audi měl 
v neděli na posád-
ku předjíždějícího 
vozu na Žďársku mířit 
předmětem připomí-
nající zbraň. Policisté 
případ prověřují jako 
nebezpečné vyhrožo-
vání. 
� David Kratochvíl 
     Region

Jako lavina se začal v nedě-
li v průběhu podvečera šířit 
sociálními sítěmi příspěvek 
o řidiči ve starším osobním 
voze značky Audi, který měl 
na silnici z Měřína na Jihlavu 
ohrožovat svou jízdou ostatní 
motoristy.

Autorkou příspěvku, kte-
rý během pár desítek minut 
nasbíral  stovky sdílení a jejich 
počet už překročil tisícovku, je 
paní Kateřina, která cestova-
la v autě o prvním květnovém 
víkendu s celou svou rodinou.

Na řidiče v Audi podle svého 
vyjádření na sociální síti Fa-
cebook narazila v neděli o půl 
druhé odpoledne, když pro-
jížděla Měřínem na Žďársku. 

„Nalepil se na nás. Postupně 

SNÍMEK auta, které u Měřína na Žďársku v neděli odpoledne mělo 
ohrožovat účastníky silničního provozu, obletěl sociální síť Facebook. 
Za pár hodin atakoval hranici tisícovky sdílení.  Foto: Facebook  

Mířil na nás pistolí, zavolala  
vyděšená řidička policistům

se začal tlačit víc na levé zad-
ní světlo a za značkou Měřín 
směrem na Jihlavu nás předjel 
a následně začal vybržďovat, 
až nás zastavil úplně,“ začala s 
popisem sletu  událostí autor-
ka příspěvku.   

„Když jsem ho předjížděla, 
tak stáhl okýnko a mířil na nás 
pistolí. Když jsem začala zrych-
lovat, začal mířit na pravý zad-
ní kolo. Potom nás před Mezi-
říčkem předjel, nabral čáru a 
ujel,“ doplnila.

Dodala, že vzadu v autě měla 
obě děti. „O to víc jsme z toho 
vyděšení,“ podotkla s tím, že o 
události už informovala také 
policisty. 

Případem už se strážci záko-
na zabývají. Řidič (45) jedou-
cí s osobním vozidlem Audi 
přes Měřín měl podle policej-
ní komisařky Michaely Léb-
rové vybrzdit řidičku jedoucí 
za ním. Ve chvíli, kdy ho žena 
začala předjíždět,  měl na je-
jí vozidlo namířit předmětem 
připomínajícím zbraň. 

„Případ v současné době pro-
věřujeme. Úkony trestního říze-
ní jsme zahájili pro podezření z 
trestného činu nebezpečného 
vyhrožování,“  uvedla. 

Zavřou tunel
JIHLAVA (pab) – V sobotu 10. a 
neděli 11. května bude zcela uza-
vřen Jihlavský tunel na dálnič-
ním přivaděči. Důvodem je jeho 
pravidelná revize. Město o tom 
informovalo v tiskové zprávě. 

„Denně tunelem projede přes 14 
tisíc vozidel. Těžká nákladní auta 
se vydají na objížďku přes Pelhři-
mov, ostatní do ulic Jihlavy,“ při-
blížila Hana Marhanová z kance-
láře jihlavského primátora. 

Tím však uzavírky tunelu letos 
ani zdaleka nekončí. Přes léto je 
pak kvůli opravám naplánová-
na jeho úplná uzavírka. 

Vlček k dostavbě  
elektrárny

REGION (čtk) - Náklady na 
výstavbu dvou nových jader-
ných bloků elektrárny v Duko-
vanech zatíží na dalších zhruba 
15 let státní rozpočet. 

Poprvé by se v rozpočtu stá-
tu mohly projevit v roce 2026 
nebo 2027. Stát má připravené 
smlouvy o smlouvách budou-
cích, které mají českým firmám 
zajistit 30 procent zakázek. 
V nedělním pořadu ČT Otázky 
Václava Moravce to řekl minis-
tr průmyslu a obchodu Lukáš 
Vlček (STAN). Finální smlouva 
s korejskou KHNP, kterou má 
firma se státem podepsat ve 
středu 7. května, však garan-
ci subdodávek pro české firmy 
neobsahuje. 


